
ODPOWIEDZI NA WNIOSKI Z KÓŁ Z ROKU 2021 

KOMISJA OCHRONY WÓD 

Koło PZW Borki 

1. Zwiększenie aktywności straży na rozlewisku i rzece Bystrzycy. 

Odpowiedź: 

Zwrócimy się do Komendanta powiatowego SSR Radzyń Podlaski oraz Kierownika 

SOW o zwiększenie kontroli na rozlewisku w Borkach oraz rzece Bystrzyca Północna.  

Koło PZW Lublin Kolejarz 

1. O zajęcie się sprawą stadniny koni, która zanieczyszcza Bystrzycę, odcinek między ul. 

Marzanny a ul. Cienistą. 

Odpowiedź: 

W przypadku stwierdzenia zanieczyszczenia powiadomimy Wojewódzki Inspektorat 

Środowiska w Lublinie oraz Policję. 

Koło PZW Lublin Bystrzyca 

1. Zwiększenie kontroli na wodach górskich przez SOW. 

Odpowiedź: 

Wniosek został przekazany do Kierownika SOW oraz V-ce Prezesa ds. Ochrony wód. 

 

2. Zakup i instalacja fotopułapek na wodach górskich. 

Odpowiedź: 

Fotopułapki znajdują się na wyposażeniu SOW i są wykorzystywane także na wodach 

górskich PZW Lublin.  

 

3. Wykorzystywanie drona do ochrony wód. 

Odpowiedź: 

SOW systematycznie korzysta z drona wykorzystując statek powietrzny do ochrony 

wód. 

Koło PZW Lublin Haczyk 

1. Jak najszybsze ustalenie uzgodnień z zebrania nt. ochrony ryb drapieżnych z dnia 

17.05.2019. 

Odpowiedź: 

Uzgodnienia związane ze zwiększeniem ochrony ryb drapieżnych znajdują się  

w zezwoleniu na rok bieżący. 

Koło PZW Lublin Sipma 

1. Wnioskować o częstsze kontrole PSR na wodach PZW, zwłaszcza na Zalewie 

Zemborzyckim. 



Odpowiedź 

PZW nie ma wpływu na częstotliwość i miejsce przeprowadzanych kontroli przez PSR. 

Natomiast w sytuacjach wzmożonej aktywności kłusowniczej często przekazujemy lub 

działamy we wspólnym patrolu.  

Koło PZW Mełgiew 

1. Powiększyć monitoring łowiska poprzez dodatkowe urządzenia w aspekcie 

finansowym i prawnym. 

Odpowiedź: 

ZO PZW nie partycypuje w kosztach utrzymania łowiska specjalnego.  

 

2. Wystąpić do ZO o możliwość powstania straży łowiska. 

Odpowiedź: 

W celu zwiększenia kontroli na łowisku, najlepszym rozwiązaniem będzie założenie 

przy Kole w Mełgwi grupy SSR. Wszelkich informacji oraz pomocy w realizacji zadania 

udzieli Kierownik SOW.  

Koło PZW Nałęczów 

1. Wnioskujemy o intensywniejsze kontrole SOW rzeki Bystrej. 

Odpowiedź: 

Wniosek został przekazany do Kierownika SOW. 

Koło PZW Uściwierz 

1. Wniosek o podjęcie działań i powrotu do wcześniej obowiązujących praktyk SSR jak 

też warunków rozliczania przyjętego sprzętu kłusowniczego przez dział Ochrony Wód 

ZO. Obecny stan znacznie osłabił realizację działań SSR. 

Odpowiedź: 

Ochrona Wód PZW Lublin ukierunkowana jest na działanie zgodne z prawem  

w związku z tym wniosek jest bezzasadny. 

 

2. Wniosek o likwidację etatowej straży ZO i przekazanie zaoszczędzonych środków na 

działalność SSR. 

Odpowiedź: 

KOW uważa wniosek za bezzasadny, ponieważ SOW jest nieodzownym elementem 

prawidłowego funkcjonowania działalności PZW w Lublinie.   

 

KOMISJA SPORTOWA 

Koło PZW Bełżyce 

1. Wprowadzić kategoryczny zakaz robienia zawodów na rybach o ustawowym 

wymiarze ochronnym.  



Odpowiedź: 

Okręg w większości zawodów daje wymiar zawarty w zezwoleniu, który jest 

wymiarem dużo wyższym, tylko przy rozgrywaniu zawodów Mistrzowskich można 

korzystać z wymiarów ustawowych. Wniosek bezzasadny. 

Koło PZW Bogdanka 

1. Przygotowanie linii brzegowej na zbiorniki Krzczeń w celu organizacji zawodów 

wędkarskich. 

Odpowiedź: 

Z uwagi na brak możliwości ingerencji w roślinność wodną, ochronę wałów i związane 

z tym ich podmywanie, okresy lęgowe Okręg sondował możliwości w Wodach 

Polskich, tutaj pracują ludzie związani wcześniej z Zarządem Melioracji Wodnej i znają 

doskonale procesy zachodzące na zbiornikach. Wniosek bezzasadny. 

2. Tablica informacyjna (2 szt.) na zbiorniku Dratów odnośnie zawodów wędkarskich (od 

strony kładki i od strony śluzy).  

Odpowiedź: 

OKS organizując zawody zawsze umieszcza tablice informacje, natomiast Koła 

powinny zabezpieczać teren na dzień przed zawodami informacją o rozgrywaniu 

zawodów,  to jest zalecenie a nie nakaz. Wniosek bezzasadny. 

 

3. Zobligować koła organizujące zawody wędkarskie do informacji na zbiorniku Dratów 

najpóźniej 4 dni przed zawodami.  

Odpowiedź: 

OKS nie zmusi koła by przez 4 dni przed zawodami ustawiały informacje o organizacji 

zawodów od tego jest strona okręgowa, a oznaczenie ,,teren zarezerwowany” 

wystarczy umieścić dzień przed zawodami. 

Koło PZW Kraśnik Zarzecze 

1. Zakaz rozgrywania zawodów na zbiorniku Budzyń do czasu wyeliminowania sinic.  

Odpowiedź: 

Wniosek do rozpatrzenie na forum Kół z Kraśnika, a potem ewentualnie do OKS. 

Okręg nad zbiornikiem Budzyń przeprowadza jedne zawody w roku, wiemy, że  

z powodu sinic często to łowisko ma zakaz nęcenie lub wędkowania i jest to zgodne 

z porozumieniem miasta Kraśnik z ZO PZW w Lublinie. 

Koło PZW Lublin Elektrostal 

1. Publikować wyniki zawodów muchowych na portalu. 

Odpowiedź: 

Wyniki muchowych zawodów są publikowane, jedynie organizator Pucharu im. 

Krzysztofa Wąsika tj. koło Lublin LSM Fart nie umieściło wyników. Wniosek 

bezzasadny.  

 



Koło PZW Lublin LSM Fart 

1. Wniosek o zobowiązanie organizatorów zawodów dyscypliny muchowej na szczeblu 

okręgowym do publikacji wyników z zawodów, regulaminu przeprowadzania 

zawodów oraz zaprzestania organizowania zawodów na rybach o ustawowym 

wymiarze ochronnym. 

Odpowiedź: 

Wniosek złożony, pierwsza cześć jedyne, koło które nie opublikowało wyników 

zawodów to było Koło PZW Lublin LSM Fart Puchar K. Wąsika, dotyczy GPOL. 

Druga część – regulaminy muchy jest na stronie, z pewnością będzie przez nowy OKS 

redagowany na rok 2023, to prawda, że został utworzony dopiero pod koniec kadencji 

poprzednich władz 

Trzecia cześć – zawody w Okręgu Lubelskim są przeprowadzane na rybach  

o wymiarze ochronnym    

Koło PZW Lublin Bystrzyca 

1. Zniesienie porozumień międzyokręgowych podczas zawodów. 

Odpowiedź: 

Nie zmusimy innych Okręgów PZW do porozumień, ZO PZW w Lublinie i tak prowadzi 

otwartą politykę i współpracuje z kilkunastoma okręgami, z czego wynikają 

porozumienia. Wniosek bezzasadny. 

Koło PZW Lublin Haczyk 

1. Wsparcie Koła Haczyk w stworzeniu wspólnego pisma do Wód Polskich odnośnie 

przystosowania brzegów zbiornika Krzczeń do zawodów wędkarskich. 

Odpowiedź: 

Wsparcie Koła PZW Lublin Haczyk jak najbardziej, pod warunkiem wypracowania 

kompromisu, być może koledzy mają większe wpływy? 

 

2. Wskazanie argumentów za niewykorzystaniem pod względem sportowym Majdanu 

Zahorodyńskiego. 

Odpowiedź: 

Brak zainteresowania wędkarzy, ale po zniesieniu opłat są organizowane zawody 

przez koła, głównie spinningowe, zbiornik mocno zarośnięty, OKS chciałby jeszcze 

jedną lub dwie wody do przeprowadzania zawodów na szczeblu GPOL i Mistrzostw, 

Majdan Zahorodyński jest płytkim zbiornikiem, wypadałoby zapytać o możliwość 

zarybienia amurem w rozsądnych ilościach, ale na dzień dzisiejszy trwają negocjacje 

odnośnie dalszej przyszłości zbiornika w Okręgu Lubelskim. 

 

3. Przedstawienie powodów nie rozegrania Mistrzostw Okręgu w metodzie karpiowej. 

Odpowiedź: 

Brak chętnych współorganizatorów, do tego problemem na pewno jest woda typowo 

karpiowa, której Okręg PZW Lublin po prostu nie ma. 



 

4. W przypadku zawodów wędkarskich na zbiorniku ZA Osadnik organizowanych przez 

Okręg, przeprowadzić je zgodnie z ZOSW oraz zgodnie z Rozporządzeniem Ministra 

odnośnie okresów i wymiarów ochronnych ryb. 

Odpowiedź: 

Z poziomu OKS jesteśmy jak najbardziej za.  

Koło PZW Puławy Azoty 

1. Zorganizować MO Karpiarzy na wskazanej wodzie lub Osadniku ZA Puławy. 

Odpowiedź: 

Zgodnie z wcześniej przyjętą zasadą OKS czeka na współorganizatora i go wspomoże 

w obsadzie sędziowskiej itd. 

 

KOMISJA GOSPODARKI RYBAMI ŁOSOSIOWATYMI 

Koło PZW Bełżyce 

1. Zarybiać cyklicznie zbiornik Skorczyce pstrągiem tęczowym.  

Odpowiedź: 

Wniosek został odrzucony – Okręg nie prowadzi zarybień pstrągiem tęczowym.  

Koło PZW Lublin Bystrzyca 

1. Zarybienie wód górskich selektem pstrąga i lipienia.  

Odpowiedź: 

 Z uwagi na brak przelicznika na asortyment selekta w cennikach RZGW, zarybienie 

wód górskich selektem pstrąga i lipienia jest niemożliwe.  

Koło PZW Urzędów 

1. Wyjaśnić kto i na jakiej podstawie utworzył rzekę Urzędówkę jako wodę górską. 

2. Wyjaśnić dlaczego rzeka Urzędówka nie jest wodą nizinną od mostu w Urzędowie  

w górę do jazu i dalej.  

Odpowiedź: 

 Ze względu na swój charakter, przepływ, rodzaj dna, temperaturę wody w całym 

swoim biegu, rzeka Urzędówka spełnia warunki tzw. rzeki górskiej, dlatego na 

wniosek Zarządu Okręgu PZW w Lublinie otrzymała statut „wód górskich”. 

Urzędówka jest w obwodzie rzeki Wyżnicy, która jest rzeką „górską” wraz  

z dopływami.   

Koło PZW Stoczek Zakrzówek 

1. Utrzymać obostrzenia na wodach górskich. 

Odpowiedź: 

Komisja przychyla się do wniosku i proponuje utrzymanie obostrzeń na „wodach 

górskich”. 



 

2. Zmienić kwalifikację zbiornika Zakrzówek. 

3. Wnioskować do Wód Polskich o spuszczanie wody. 

4. Wnioskować o badania wody i określenie zdolności zbiornika.  

Odpowiedź: 

Wniosek o zmianę kwalifikacji, badania i ewentualne spuszczenie wody ze zbiornika 

został skierowany do dalszej konsultacji z Wójtem Gminy Zakrzówek, Okręgiem PZW 

Lublin i Wodami Polskimi. 

 

5. Zarybić zbiornik selektem pstrąga. 

Odpowiedź: 

Z uwagi na brak przelicznika na asortyment selekta w cennikach RZGW, zarybienie 

wód górskich selektem pstrąga i lipienia jest niemożliwe.  

  

KOMISJA ORGANIZACYJNA I ODZNAKI 

Koło PZW Bełżyce 

1. Zakaz używania w odpowiedziach na wnioski słowa „bezzasadny”. 

Odpowiedź: 

Komisja Organizacyjna przekaże pozostałym komisjom problemowym prośbę  

o formułowanie odpowiedzi na wnioski Kół w sposób wyczerpujący i z odpowiednią 

argumentacją. 

 

2. Zmienić osobę pełniącą funkcje dyrektora biura w trybie natychmiastowym z powodu 

braku kompetencji.  

Odpowiedź: 

Zgodnie z § 47 pkt 25 statutu PZW powoływanie oraz odwoływanie przez Zarząd 

Okręgu osoby z funkcji dyrektora biura możliwe jest jedynie na wniosek Prezesa 

Zarządu Okręgu.  

Koło PZW Kock 

1. Wniosek o publikowanie informacji i wniosków na podstawie rejestrów połowów. 

Odpowiedź: 

Po zakończeniu sprzedaży znaków i zezwoleń na dany rok, dane z rejestrów połowów 

gromadzone  są w zbiorczym zestawieniu oraz publikowane na poniższej stronie PZW 

Okręg Lublin: 

https://www.pzw.org.pl/naszewody/cms/6703/rejestr_polowu 

Koło PZW Lublin Medyk 

1. Wniosek o rozwiązanie koła PZW Lublin Medyk – wniosek podjęty jednogłośnie.  

Odpowiedź: 



Powyższy wniosek sformułowany został na zebraniu koła na którym nie dokonano 

wyboru nowych władz koła. Wniosek uważa się za nieaktualny.  

Koło PZW Lublin MPK 

1. Doprecyzowanie przepisów dotyczących parkowania samochodów na parkingu do 

slipowania łodzi w Dąbrowie. Kto może parkować? 

Odpowiedź: 

Zgodnie z podjętymi ustaleniami z zarządcą terenu, parkować na nim mogą 

członkowie PZW korzystający ze slipu w celu zwodowania łodzi. 

Koło PZW Lublin Politechnika 

1. Aktywni działacze kół PZW z dużym stażem powinni być wyróżniani z pominięciem 

Brązowej Odznaki PZW. 

Odpowiedź: 

Zasady odznaczania członków PZW określa regulamin nadawania odznak 

honorowych i okolicznościowych ustanowiony przez Zarząd Główny PZW  

w Warszawie.  

Koło PZW Lublin Haczyk 

1. Terminowa publikacja uchwał Prezydium i ZO PZW Lublin wraz z załącznikami,  

o których jest mowa w uchwale. 

Odpowiedź: 

Publikacja uchwał Zarządu Okręgu odbywać się będzie na dotychczasowych zasadach, 

zgodnie z podjętymi w tym zakresie uchwałami Zarządu Głównego PZW. Informacje 

wrażliwe zawarte w uchwałach ZO nie mogą być publikowane publicznie. Dostępne 

natomiast są do wglądu przez członków PZW Okręg Lublin na pisemny wniosek do 

Prezesa Okręgu i za jego zgodą. 

 

2. Wniosek o zmianę Uchwały nr 76/2018 Zarządu Okręgu PZW Lublina z dnia 17 

września 2018 roku, z uwagi na brak przepisów mówiących o zakazie jawności 

głosowań. 

Odpowiedź: 

O zmianie uchwały może decydować jedynie Zarząd Okręgu. W przypadku pojawienia 

się takiej konieczności podjęta zostanie stosowana uchwała. 

 

3. Przedstawienie informacji dotyczącej wniosków składanych do ZG PZW. 

Odpowiedź: 

Po ostatnich zebraniach sprawozdawczo-wyborczych zostały skierowane przez koła 2 

wnioski do ZG PZW. Po otrzymaniu odpowiedzi zostaną one opublikowane na stronie 

internetowej PZW Okręg Lublin i przesłane do kół przez które zostały sformułowane. 

 

4. Przedstawić powód dla którego PZW Lublin nie staną do przetargu o użytkowanie 

łowiska w Kaleniu. 



Odpowiedź: 

Zarząd Okręgu nie otrzymał oficjalnej informacji o rozpisaniu przetargu przez gminę 

Markuszów na użytkowanie łowiska w Kaleniu.  

 

5. Wniosek o odtajnienie w całości Uchwały ZO z czerwca 2021r. Odnośnie zakupu 

maseczek przez Koło PZW Haczyk. 

Odpowiedź: 

Uchwała dostępna jest do wglądu przez członków PZW Okręg Lublin na pisemny 

wniosek do Prezesa Okręgu i za jego zgodą. 

 

6. Wzorem okręgu PZW Poznań, jak najszybciej rozpocząć możliwość opłacania składek 

wędkarskich poprzez internet wraz z wydaniem legitymacji wędkarskiej w postaci 

plastikowej, magnetycznej karty. 

Odpowiedź: 

Wyżej wymienione zmiany w opłacaniu składek wprowadzone zostały przez Okręg 

PZW w Poznaniu w ramach pilotażu i za zgodą ZG PZW. W Okręgu Lublin istnieje już 

możliwość opłacania składek przez internet poprzez stronę https://wedkarz.pzw.pl 

Koło PZW Puławy Azoty 

1. Przeprowadzić szkolenie RODO dla straży oraz sądów w kołach. 

Odpowiedź: 

Komisja Organizacyjna zawnioskuje o przeprowadzanie szkoleń RODO dla strażników 

oraz członków sądów koleżeńskich w okręgu i kołach. 

Koło PZW Puławy Miasto 

1. Ustanowić pełnomocnika dla kolegów Poduch, Magryta, Sosnowski w celu objęcia 

opieką prawną w ramach umowy z ZO. 

Odpowiedź: 

Kancelaria prawna obsługująca Zarząd Okręgu zgodnie z podpisaną umową 

reprezentować może jedynie ZO jako podmiot prawny.  

Koło PZW Ryki Czysta Woda 

1. Nadać tytuł Honorowy Prezes Koła dla Dariusza Jurzysty.  

Odpowiedź: 

Tytuł Honorowy Prezes Koła nadaje Walne Zgromadzenie Koła. 

 

KOMISJA GOSPODARKI RYBACKIEJ 

Koło PZW Bełżyce 

1. Limit 6 sztuk łącznie miesięcznie na ryby z gatunku: lin, karp, sandacz, amur, 

szczupak, sum. 

Odpowiedź: 



Wniosek przyjęty. Dotyczy zbiornika Bełżyce.  

 

2. Zakaz zabierania leszcza na zbiorniku Bełżyce 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. W zbiorniku brak warunków dla leszcza. Wstrzymanie odłowu 

spowoduje gwałtowny wzrost liczebności, a dalej karłowacenie nie tylko leszcza, ale 

 i innych ryb, przede wszystkim płoci. 

 

3. Dopuścić metodę trolingową na rzece Wiśle. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. Dopuszczenie trollingu na Wiśle byłoby krzywdzące dla wędkarzy 

naszego okręgu, brak możliwości pełnej kontroli wędkujących. 

 

4. Zakaz połowu nocnego na zbiorniku Bełżyce. 

Odpowiedź: 

Wniosek przyjęty. Dotyczy zbiornika Bełżyce.  

Koło PZW Baranów 

1. Czarny dół na odcinku rzeki Byliny do rzeki Wieprz od 1 listopada do ostatniego dnia 

lutego - no kill.   

Odpowiedź: 

Wniosek przyjęty.  

 

2. Zakaz używania sztucznych przynęt o długości większej niż 5 cm od 1 stycznia do 

końca maja w metodzie spinningowej. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. 

Koło PZW Borki 

1. Oczyszczenie rozlewiska Borki.  

Odpowiedź: 

Prośbę w tej sprawie Zarząd Okręgu powinien skierować do Wód Polskich. 

 

2. Zmiana operatu rzeki Bystrzyca w Borkach i zwiększenie zarybiania. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. Operat jest ważny do 2025 r. Zmiana możliwa jedynie  

w przypadku wystąpienia ważnych przyczyn, a takich nie ma. Zwiększenie zarybienia 

można wprowadzić aneksem, ale musi być to uzasadnione, a aneks musi być 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Opiniującą (opłaty). 

W operacie przewidziano zarybianie w granicach „widełek”.  

 

3. Zarybianie Bystrzycy narybkiem podchowanym. 

Odpowiedź: 



Wniosek odrzucony jako nieprecyzyjny merytorycznie. 

Koło PZW Chodel 

1. Wniosek o odstraszanie i odstrzał kormoranów na zbiornikach 1 i 2 w Chodlu. 

Odpowiedź: 

Wniosek przyjęty. 

 

2. Wprowadzenie limitu karasia srebrzystego w ilości 5 szt. oraz limit karpia 1 szt. 

dobowo od 2023r. 

Odpowiedź: 

Wniosek w przypadku karpia możliwy do przyjęcia, w przypadku karasia srebrzystego 

odrzucony. Karaś srebrzysty to inwazyjny gatunek obcy i jako taki zwalczany. 

Koło PZW Dęblin 

1. Wniosek o przydział wód j. Matygi pod wyłączną opieką dla nr 4 Dęblin. 

Odpowiedź: 

Komisja proponuje spotkanie przedstawicieli kół w biurze ZO. 

Koło PZW Dęblin Start 

1. Zbiornik Matygi zarybić sandaczem. 

Odpowiedź: 

Decyzja musi być poprzedzona wstępnymi badaniami. 

Koło PZW Kazimierz 

1. Wystąpienie do Zarządu Okręgu o interwencję w sprawie dostępu do Wisły w porcie. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. 

Koło PZW Firlej 

1. Dzień przed zarybieniem tel. do członka zarządu koła w celu kontroli. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. Co najmniej 1 dzień, powinno być minimum 3 dni. 

 

2. Wniosek o zarybianie jezior Firlej i Kunów innym narybkiem niż wylęg. 

Odpowiedź: 

Wniosek do rozpatrzenia, w miarę dostępności materiału zarybieniowego. 

Koło PZW Jeziorzany 

1. Zwiększyć zarybienia rzeki Wieprz nr 5 oraz powiadamianie Zarządu Koła  

o każdorazowym zarybianiu. 

Odpowiedź: 



Wniosek zasadny, z tym że operat jest ważny do 2024 r. , a zarybienie określają 

„widełki”. Górna granica widełek może być zastosowana w miarę możliwości. 

Powiadomienia - jak najbardziej tak. 

Koło PZW Kock 

1. Odłowy kontrolne na Tyśmienicy. 

Odpowiedź: 

Odłowy kontrolne będą okresowo prowadzone na wszystkich wodach w miarę 

możliwości technicznych.  

 

2. Stworzenie łowiska typu „złów i wypuść” na zbiorniku „Szewczak” pod opieką koła. 

Odpowiedź: 

W tej sprawie należy zaprosić przedstawicieli koła do biura ZO. 

 

3. Przywrócenie dawnego biegu rzeki Tyśmienica od mostu we wsi Górka Kocka do 

ujścia. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, w tej sprawie ZO powinien zwrócić się do Wód Polskich. 

Koło PZW Kraśnik Miasto 

1. Uzupełnienie zaległych z lat ubiegłych zarybień. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

Koło PZW Kraśnik Zarzecze 

1. Informowanie koła o planowanych zarybieniach z dobowym wyprzedzeniem. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

 

2. Oznakowanie stref wyłączonych z wędkowania – partycypacja w kosztach. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

 

3. Dodatkowe zarybienie sandaczem zbiornika Budzyń.  

Odpowiedź: 

Zarybienie możliwe – zgodnie z operatem. 

Koło PZW Lubartów Miasto 

1. Wykonać odłów kontrolny na pograniczu obwodu Wieprza nr 4 i 5.   

Odpowiedź: 

Odłowy kontrolne będą okresowo prowadzone na wszystkich wodach w miarę 

możliwości technicznych. 

 



2. Wprowadzić na zb. Dratów „no kill”. 

Odpowiedź: 

Wniosek nieuzasadniony. 

 

3. Dorybić zbiornik Kunów rybami z gatunku: lin, okoń, karaś złocisty. 

Odpowiedź: 

Zarybienie możliwe zgodnie z operatem. 

Koło PZW Lublin Czechów 

1. Rozszerzyć okres ochronny drapieżników (szczupak, okoń, sandacz) od 1 listopada do 

końca kwietnia. 

Odpowiedź: 

Wniosek nieuzasadniony.  

Koło PZW Lublin Elektrostal 

1. Podnieść widełki na sandacza dolny wymiar, znieść górny. 

Odpowiedź: 

Wniosek nieuzasadniony. 

Koło PZW Lublin LSM-Fart 

1. Wniosek o umożliwienie połowu ryb metodą trolingową ma wodach PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony, z powodu braku odpowiednich akwenów w naszym okręgu.  

2. Wniosek o utrzymanie widełkowych wymiarów ochronnych dla ryb drapieżnych na 

wodach PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

3. Wniosek o wprowadzenie zakazu wykorzystywania jako przynęty ryby z gatunku 

karaś srebrzysty.  

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, konieczne umieszczenie w zezwoleniu na następny rok. 

4. Wniosek o wprowadzenie łącznego miesięcznego limitu ilościowego 10 szt. dla 

gatunków ryb: szczupak, sandacz, karp, lin. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny w przypadku ryb drapieżnych.  

5. Wniosek o rozszerzenie działalności związanej z tworzeniem tarlisk dla ryb zarówno 

na wodach górskich, jak również nizinnych.  

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, lecz tylko tam gdzie jest taka potrzeba. 



6. Wniosek o utrzymanie w pełnej rozciągłości obostrzeń obowiązujących na wodach  

z krainy pstrąga i lipienia. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny.   

Koło PZW Lublin Miasto 

1. Utworzyć łowisko sportowe na zbiorniku Chodel. 

Odpowiedź: 

Wniosek nieprecyzyjny. 

2. Publikować o zarybieniu z opóźnieniem. Po zarybieniach wprowadzić zakaz okresowy 

na gatunki zarybienia. 

Odpowiedź: 

Wniosek w pierwszej części nieuzasadniony, w drugiej możliwy na wniosek koła. 

Koło PZW Bystrzyca 

1. Od mostu przy ul. Marzanny do mostu przy ul. Janowskiej no kill dla okonia. 

Odpowiedź: 

Wniosek nieuzasadniony. 

2. Oznakowanie odległości 50m przy ul. Grzybowej (przepompownia) i ustanowienie 

strefy ochronnej. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, do wykonania. 

3. Zaniechać zarybień sumem Zalewu Zemborzyckiego. 

Odpowiedź: 

Należy sprawdzić w operacie czy zarybienie jest obowiązkowe i w możliwie krótkim 

czasie wycofać się z tych zarybień. 

4. Zwiększenie wymiaru ochronnego okonia w zb. Zalew Zemborzycki. 

Odpowiedź: 

Wniosek niezasadny.  

Koło PZW Lublin Haczyk 

1. Zakaz połowu w porze nocnej z łodzi od 1 listopada do 31 maja. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny od 1 stycznia. 

2. Zmniejszenie limitu ilościowego sandacza i szczupaka łącznie do 5 sztuk na miesiąc na 

wodach Okręgu PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Komisja proponuje limit 10 ryb z tych gatunków (łącznie). 



3. Wymiary ochronne dla sandacza i szczupaka od 80 cm oraz okonia od 35 cm na 

wodach stojących ogólnodostępnych Okręgu PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Obowiązujące ustalenia (widełki) są wystarczające. Nie ma powodu do zmian. 

4. Utworzenie łowiska „no-kill” w okręgu PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Bezwzględny zakaz zabierania wszystkich ryb z danego łowiska jest nieuzasadniony 

gospodarczo i szkodliwy dla środowiska. Możliwe są czasowe ograniczenia na 

określone gatunki ryb, np. na drapieżne. 

5. Wskazanie efektów pracy Komisji Naprawczej odnośnie Ośrodków Zarybieniowych. 

Odpowiedź: 

Komisja Naprawcza przeanalizowała dotychczasową pracę ośrodków i skierowała 

wnioski do ZO. Członkowie Komisji Naprawczej zostali dokooptowani do Komisji 

Gospodarczej. Wnioski Komisji Naprawczej dotąd zostały częściowo zrealizowane.  

6. Przedstawić powody dla którego PZW Lublin nie stanął do przetargu o użytkowanie 

łowiska w Kaleniu. (wspólny z komisją organizacyjną) 

Odpowiedź: 

Uznano, że koszty utrzymania tego łowiska są zbyt wysokie w porównaniu  

z ewentualną korzyścią. 

Koło PZW Lin Czuby 

1. Wprowadzić na zbiorniku Dratów górny wymiar Karpia 50 cm. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony - brak uzasadnienia. 

2. Wprowadzić na rzece Bystrzycy od Zapory do mostu kolejowego ul. Janowska odcinek 

złów i wypuść dla ryb Sandacz, Szczupak i Okoń. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. 

Koło PZW Lublin Sipma 

1. Wprowadzić całkowity zakaz wędkowania na tzw. RĘKAWIE Zalewu Zembrzyckiego. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

 

2. Utworzyć łowisko NO KILL na wodzie stojącej w okręgu PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Bezwzględny zakaz zabierania wszystkich ryb z danego łowiska jest nieuzasadniony 

gospodarczo i szkodliwy dla środowiska. Możliwe są czasowe ograniczenia na 

określone gatunki ryb (np. drapieżne). 

 



3. Wprowadzić miesięczna karencję na zabieranie ryb po zarybieniu zbiornika danym 

gatunkiem ryb. 

Odpowiedź: 

Na wniosek koła możliwe jest czasowe zamknięcie zbiornika po zarybieniu. 

 

Koło PZW Lublin Spławik 

1. Wniosek o utrzymanie na wodach PZW Lublin górnych wymiarów ochronnych dla 

drapieżników. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, widełki są utrzymane. 

 

Koło PZW Michów 

1. Ograniczyć lub nie zarybiać Wieprza nr 5 sumem. 

Odpowiedź: 

Musimy trzymać się operatów, możliwe jest wprowadzenie zmian aneksem, co się 

jednak wiąże z kosztami. 

 

2. Wnioskować do Wód Polskich o udrożnienie połączeń starorzeczy z Wieprzem  

w miejscowościach Giżyce, Krupy, Blizocin 1 i 2, Składów. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, ZO powinien skierować w tej sprawie pismo do Wód Polskich. 

 

3. Wystąpić do Wód Polskich o zabezpieczenie drzew na brzegu przed bobrami oraz 

nasadzenie nowych drzew w miejsce wyciętych przez bobry. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, ZO powinien skierować w tej sprawie pismo do Wód Polskich. 

 

Koło PZW Milejów 

1. Nie zarybiać Wieprza nr 5 sumem. 

Odpowiedź: 

Musimy trzymać się operatów, możliwe jest wprowadzenie zmian aneksem, co się 

jednak wiąże z kosztami. 

 

Koło PZW Nałęczów 

4. Zwiększyć zarybienie sandaczem łowisk Zalew Zemborzycki, Kraśnik, Dratów, Kunów  

i innych spełniających warunki dla bytowania tych ryb. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, zgodnie z operatem. 

 

5. Zmienić operat na Staw Parkowy w Nałęczowie z uwzględnieniem ryby drapieżnej 

sandacz. 

Odpowiedź: 



Wniosek niezasadny, odrzucony. 

 

Koło PZW Ostrów Lubelski 

1. Przeprowadzić na J. Miejskim odłowy suma. 

Odpowiedź: 

ZO może wydać zgodę na taki odłów zorganizowany przez Koło. 

 

2. Wprowadzić w zarybienie J. Miejskiego za suma inne gatunki drapieżników. 

Odpowiedź: 

Zwiększone zarybienie sandaczem jest realizowane w ramach specjalnego projektu. 

 

Koło PZW OSW Rogóźno 

1. Podjąć próbę zmiany operatu J. Rogóźno o uwzględnienie jako nadobowiązkowe 

zarybienie jaziem. 

Odpowiedź: 

Możliwe przez wprowadzenie aneksu, ale konieczna jest zgoda Wód Polskich oraz 

pozytywna opinia zespołu opiniującego wyznaczonego przez ministra rolnictwa, a to 

się wiąże z kosztami. Decyzja należy do ZO.  

 

Koło PZW Poniatowa 

1. Przywrócić trolling na wodach PZW Lublin za dodatkową opłatą. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony, z powodu braku odpowiednich akwenów w naszym okręgu. 

 

2. Przebudować slip nad zbiornikiem Dratów. 

Odpowiedź: 

Wykonanie slipu zależy od decyzji właściciela zbiornika (Wody Polskie), wniosek do 

rozpatrzenia przez ZO. 

 

3. Wprowadzić możliwość przechowywania drapieżników w siatce łowiąc stacjonarnie 

lub z łodzi. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. 

 

4. Wprowadzić zakaz wędkowania ze środków pływających na zbiornikach  

w Poniatowej. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

 

5. Wprowadzić zmianę w regulaminie dotyczący ilości ryb drapieżnych tj. Szczupak 

Sandacz 2 szt. na dobę nie więcej niż 10 miesięcznie (sandacz, szczupak wymiennie tj. 

2 szt. sandacza lub 2 szt. szczupaka lub 1 szczupak 1 sandacz). 



Odpowiedź: 

Wniosek zasadny. 

 

Koło PZW Puławy Azoty 

1. Ustanowić łowisko no kill na białą rybę. 

Odpowiedź: 

Brak uzasadnienia. Bezwzględny zakaz zabierania wszystkich ryb z danego łowiska 

jest nieuzasadniony gospodarczo i szkodliwy dla środowiska. Możliwe są czasowe 

ograniczenia na określone gatunki ryb (np. drapieżne), natomiast w przypadku płoci 

leszczy, krąpi itp. taki zakaz byłby bardzo szkodliwy.  

 

2. Wprowadzić zakaz spinningowania od 15 listopada do 30 kwietnia, a od 1 stycznia do 

30 kwietnia przynęty sztuczne o max długości 5 cm. na odcinku Wisły Tama 

Wojskowa.  

Odpowiedź: 

Wniosek niezasadny. 

 

3. Wprowadzić limit leszcza na Zalewie Zemborzyckim i Dratowie do 10 szt. na dobę. 

Odpowiedź: 

Wniosek odrzucony. W obu zbiornikach brak właściwych warunków dla leszcza. 

Wstrzymanie odłowów spowoduje wzrost liczebności i w następstwie tego głodówkę  

i karłowacenie wielu gatunków ryb. 

 

Koło PZW Ryki 

1. Odstąpić od umowy dzierżawy łowiska w Nowodworze. 

Odpowiedź: 

Temat już załatwiony. 

 

2. Wydzierżawić przez ZO dla wędkarzy z okolic Ryk Dęblina stawu w okolicach Ryk. 

Odpowiedź: 

Do rozpatrzenia przez ZO. 

 

Koło PZW Ryki Czysta Woda 

1. Dokonać oznaczenia urządzeń hydrotechnicznych na wodach PZW Lublin. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, do ZO. 

 

2. Ograniczyć długość przynęty spinningowej do 5 cm od 1 stycznia do 30 kwietnia. 

Odpowiedź: 

Wniosek nieuzasadniony. 

 

3. Wprowadzić zakaz wywozu przynęt. 



Odpowiedź: 

Komisja proponuje odległość taka, jaką obowiązuje pomiędzy wędkarzami łowiącymi 

z łodzi (do 50m). 

 

4. Podać stan prawny zbiornika w Nowodworze. 

Odpowiedź: 

Temat załatwiony. 

Koło PZW Stężyca 

1. Wystąpić do Wód Polskich o nadzór nad zarybieniami Wisły, w tym kanału 

Stężyckiego i odnogi. 

Odpowiedź: 

Wniosek niezasadny. Wody Polskie nadzorują zarybienia obligatoryjnie. 

 

Koło PZW Świdnik Miasto 

1. Wprowadzić ograniczenie w odległości wywożenia zestawów wędkarskich. 

Odpowiedź: 

Komisja proponuje odległość taka, jaką obowiązuje pomiędzy wędkarzami łowiącymi 

z lodzi (do  50m). 

Koło PZW Ułęż 

1. Poddać weryfikacji operat Wieprza nr 5 pod względem zwiększenia zarybień. 

Odpowiedź: 

W ramach operatu, zmiana operatu możliwa po upłynięciu terminu. 

 

2. Wprowadzić każdorazowe informowanie koła o zarybieniu Wieprza nr 5. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, realizowany. 

 

Koło PZW Uścimów 

1. Wniosek o zarybienie jeziora Białego Uścimowskiego w 2022 w górnych widełkach 

operatu. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, w miarę możliwości. 

 

Koło PZW Uściwierz 

1. W związku z nieregularnym zarybieniem j. Uściwierz apel do ZO o wypełnianie tego 

obowiązku zgodnie z operatem tego zbiornika corocznie. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, realizowany.  

Koło PZW Żółkiewka 

1. Sprawdzić ilość wykonanych zarybień zbiornika Żółkiewka z uwzględnieniem górnych 

dawek zarybienia. 



Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, zapraszamy przedstawiciela koła do biura ZO (DGRW). 

2. Dokonać odłowu selekcyjnego suma i przenieść go do rzeki Wieprz, a w zastępstwo 

zarybić innym drapieżnikiem np. okoń, sandacz lub szczupak. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, zapraszamy przedstawiciela koła do biura ZO (DGRW) 

3. Dokonać odłowu odchwaszczającego tołpygi na zbiorniku Żółkiewka. 

Odpowiedź: 

Wniosek zasadny, zapraszamy przedstawiciela koła do biura ZO (DGRW) 

 

WNIOSKI Z XXXII OZD 

(uchwała Nr 6 OZD) 

 

1. Wniosek o zwiększenie odcinka wyłączonego z wędkowania na odcinku Wisły nr 1  

w Puławach od portu Marina do wysokości płotu hotelu Trzy Korony, ze względu na 

gromadzenie się ryb i odbywania tarła naturalnego na tym odcinku. 

Odpowiedź: 

Możliwe, poprzez ustanowienie tarliska na tym odcinku (zatwierdza Urząd 

Marszałkowski). 

 

2. Dokonać zmiany operatu Wisły nr 1 poprzez zwiększenie zarybień gatunkami 

rodzimymi czyli jaź, kleń, brzana, boleń, sandacz, szczupak, okoń, płoć, certa. Wyżej 

wymienione gatunki nie maja naturalnych warunków do rozmnażania się ze względu 

na duże zapiaszczenie i wypłycenie koryta Wisły i zmiany chemiczne wody. 

Odpowiedź: 

Wprowadzenie zmian jest możliwe przy zmianie operatu. 

 

3. Określić zasady gratyfikacji i pokrycia kosztów ze środków Okręgu dla myśliwych 

dokonujących odstrzału kormoranów na wodach Okręgu. 

Odpowiedź: 

Jest w tej sprawie porozumienie z myśliwymi. 

 

4. Dokonać badań wody na całym odcinku Wisły nr 1 pod względem fizykochemicznym, 

chemicznym i biologicznym oraz systematycznie monitorować jej skład w okresach 

wczesnej wiosny i początku lata ze względu na wylęg narybku podatnego na zmiany 

wody. Działania te mogą wpłynąć na poprawę rybostanu i ewentualne zarybienia 

konkretnymi gatunkami ryb. 

Odpowiedź: 

WIOŚ monitoruje jakość wód Wisły, a dane tych badan można uzyskać w razie 

potrzeby. 



KOMISJA BUDŻETOWA 

Koło PZW Baranów 

1. Stworzyć system motywacyjny dla kół  w dziedzinie zwiększenia do 6 % odpisu na 

ochronę wód. 

Odpowiedź: 

Zaproponowanie zwiększenia odpisu ze składki na ochronę i zagospodarowanie wód 

pozostaje w gestii Komisji Ochrony Wód. Należy jednak pamiętać, że w Uchwale nr 

5/OZD §6 pkt 3 XXXII Okręgowy Zjazd Delegatów wskazał wyraźnie, że udział  

w składce na ochronę i zagospodarowanie wód dla Kół wynosi 4 % i określił warunki 

jego wypłaty. 

Koło PZW Firlej 

1. Wniosek o dofinansowanie remontu pomostu na dawnym FSC. Pomost 

ogólnodostępny dla wędkarzy.  

Odpowiedź: 

Polski Związek Wędkarski Zarząd Okręgu w Lublinie nie jest właścicielem tego 

pomostu. 

Koło PZW Lublin MPK 

1. Uregulować należność za koszenie stanowisk na jeziorze Krzczeń. Ponad 30 stanowisk 

– uzgodnienia ustne z Prezesem ZO.  

Odpowiedź: 

Wody Polskie nie wyraziły zgody na takie działanie. 

Koło PZW Lublin Kolejarz 

1. Wprowadzenie jednej opłaty na cały kraj. 

Odpowiedź: 

Wprowadzenie jednej opłaty za wędkowanie na terenie całego kraju wymagałoby 

porozumienia między wszystkim okręgami. Nie jest to uzasadnione ekonomicznie  

z uwagi na specyfiką działalności poszczególnych okręgów. 

Koło PZW Lublin Politechnika  

1. Zobowiązać ZO do zakupu proporczyków z odpowiednim logo i rozprowadzić je do 

wszystkich kół.  

Odpowiedź: 

Ten wniosek należałoby skierować do Komisji Organizacyjnej. 

Koło PZW Lublin Selekt 

1. Jakie środki finansowe angażuje ZO Lublin w poszczególne łowiska specjalne  

w naszym okręgu? 

Odpowiedź: 



Zgodnie z Uchwałą nr 177/IX/2019 ZG PZW z dnia 20.09.2019 r. w sprawie ogólnych 

zasad funkcjonowania łowisk specjalnych, łowiska specjalne działają na zasadzie 

samofinansowania.  

Koło PZW Lublin Bystrzyca 

1. Zakup i instalacja fotopułapek na wodach górskich. (wniosek skierowany również do 

Komisji ds. Ochrony Wód) 

Odpowiedź: 

Uzasadnienie celowości takiego zakupu pozostaje w gestii Komisji Ochrony Wód. 

Komisja Budżetowa może zaopiniować propozycje pod kątem finansowym. 

Koło PZW Lublin Haczyk 

1. Zwolnienie z opłat członków uczestników (i młodszych) na łowiskach specjalnych 

okręgu z zachowaniem całkowitego „no-kill”. (wniosek skierowany również do Komisji 

ds. Młodzieży) 

Odpowiedź: 

Opłaty za wędkowanie na łowiskach specjalnych ustalają Koła gospodarujące na 

danym łowisku po zatwierdzeniu przez Zarząd Okręgu. Wystąpienie z wnioskiem  

o zwolnienie uczestników leży w gestii Zarządu Koła prowadzącego dane  łowisko 

specjalne. 

 

2. Przedstawienie argumentów za wprowadzeniem opłaty 10 zł w porozumieniach tzw 

„zerowych” między okręgami. Jakie były założenia, jakie są wnioski? 

Odpowiedź: 

Osoby upoważnione przez Zarząd Okręgu Lublin uczestniczyły w spotkaniu 

międzyokręgowym, na którym podjęto decyzję o wprowadzeniu takiej opłaty. 

Argumentem było zmniejszenie ilości i kosztów wydawanych a nie wykorzystywanych 

zezwoleń. 

Koło PZW Mełgiew 

1. Powiększyć monitoring łowiska poprzez dodatkowe urządzenia w aspekcie 

finansowym i prawnym. (wniosek skierowany również do Komisji ds. Ochrony Wód) 

Odpowiedź: 

Wydatki związane z funkcjonowaniem łowiska specjalnego powinny być 

sfinansowane z opłat za wędkowanie na łowisku. W kwestiach prawnych Koło 

powinno współpracować z Komisjami Zagospodarowania i Ochrony Wód. 

Koło PZW Stężyca 

1. Zakupić 15 kpl. umundurowania dla strażników SSR Stężyca. 

Odpowiedź: 

Koło powinno w pierwszej kolejności wykorzystać środki Koła, może też spróbować 

pozyskać fundusze od  Starosty Powiatowego. 

 



2. Wprowadzić finansowanie dojazdu delegacja dla skarbnika koła z funduszu ZO. 

Odpowiedź: 

Koszty delegacji działaczy Koła  pokrywane są ze środków tego Koła. 

 

3. Zlikwidować dofinansowanie za zbieranie śmieci kołom. 

Odpowiedź: 

Komisja Budżetowa nie widzi uzasadnienia rezygnacji z umów na sprzątanie 

zbiorników przez Koła. W interesie i obowiązku Zarządu Okręgu jest utrzymanie  

w czystości tych zbiorników. Dofinansowanie Kół wynikało z wniosków i kalkulacji 

kosztów jakie wpłynęły do Zarządu Okręgu. 

 

4. Zlikwidować dofinansowanie do tarlisk kołom. 

Odpowiedź: 

Koła nie otrzymują dofinasowania do tarlisk. 

Koło PZW Uściwierz 

1. Wniosek o podjęcie działań i powrotu do wcześniej obowiązujących praktyk SSR jak 

też warunków rozliczania przyjętego sprzętu kłusowniczego przez dział Ochrony wód 

ZO. Obecny stan znacznie osłabił realizację działań SSR. (wniosek skierowany również 

do Komisji ds. Ochrony Wód) 

Odpowiedź: 

Wniosek do rozpatrzenia przez Komisję Ochrony Wód. 

 

2. Wniosek o likwidację etatowej straży ZO i przekazanie zaoszczędzonych środków na 

działalność SSR. (wniosek skierowany również do Komisji ds. Ochrony Wód) 

Odpowiedź: 

Komisja Budżetowa nie posiada kompetencji do proponowania tak daleko idących 

zmian organizacyjnych jak  likwidacja etatowej straży ZO. Komisja Budżetowa może 

przedstawić analizę sytuacji  finansowej po otrzymaniu takiego wniosku od innych 

Komisji. 

KOMISJA MŁODZIEŻOWA 

Koło PZW Lublin Haczyk 

1. Zwolnienie z opłat członków uczestników (i młodszych) na łowiskach specjalnych 

okręgu z zachowaniem całkowitego „no-kill”. (wniosek skierowany również do Komisji 

Budżetowej) 

Odpowiedź: 

W odpowiedzi na Wasz  wniosek dotyczący bezpłatnego wędkowania dzieci i 

młodzieży do 16 roku życia. Informujemy, że komisja ds. młodzieży wystąpi do 

zarządów kół posiadających łowiska specjalne, aby w regulaminach łowisk na rok 

2023 i kolejne lata umieściła taką ulgę z zaznaczeniem, członek uczestnik łowi na 

zasadzie ,,złów i wypuść” i nie stosuje siatki do przetrzymywania ryb. 


